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PROTOKÓŁ    Nr  III/2010 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 30 grudnia  2010 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1140 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 13 radnych. 

Radna Pani Marzanna Borkowska  i radny Pan Jan Fafiński usprawiedliwili swoją 

nieobecność  na sesji. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi wsi w liczbie  -  20 osób 

5. Publiczność – 2 osoby 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
III sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 13 radnych , 
co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad  
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  III sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z II sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Uchwalenie budżetu Gminy Rybno na 2011 rok 
    1) wystąpienie Wójta Gminy, 
    2) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, 
    3) d y s k u s j a, 
    4) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2011 rok. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno 
      na lata 2011-2018. 
8. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2010 rok, 
    2) nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Rybnie, 
    3) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi  
        opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem  
         specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami  
         psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 
         zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 
9 .Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta i radnych  z pytaniem czy ktoś chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do 
porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt  zgłosił  wniosek  o włączenie do porządku obrad  III sesji  dwóch 
projektów uchwał , w sprawie: 
1) zmiany Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
    w Rybnie, 
2) określenia formy organizacyjno-prawnej zakładu budżetowego. 
gdyż w związku  z nową ustawą o finansach publicznych wymagana jest zmiana 
Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej   oraz określenie formy 
organizacyjno-prawnej  Zakładu . 

Więcej wniosków w sprawie zmiany w porządku obrad III sesji Rady nie 
zgłoszono, w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie Rady wniosek o włączenie  do porządku obrad   dwóch projektów 
uchwał jako podpunkty 4 i 5 w punkcie  8.  
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 13 radnych , jednogłośnie 13 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o włączenie do porządku obrad III  
sesji projektów uchwał w sprawie:  
1) zmiany Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
    w Rybnie, 
2) określenia formy organizacyjno-prawnej zakładu budżetowego. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że na wniosek Pani Skarbnik  
wnosi o zmianę  pkt.7   na pkt. 6, natomiast punkt 6 wg. kolejności projektu 
porządku obrad  otrzymałby  punkt. 7, gdyż w pierwszej kolejności Rada Gminy 
powinna podjąć uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Rybno na lata 2011-2018, a dopiero później uchwalić budżet na 2011 rok. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu do zamiany kolejności pkt.6 i 7. 
 
Porządek obrad III sesji po zmianach: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z II sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno 
      na lata 2011-2018. 
7. Uchwalenie budżetu Gminy Rybno na 2011 rok 
    1) wystąpienie Wójta Gminy, 
    2) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, 
    3) d y s k u s j a, 
    4) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2011 rok. 
8. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2010 rok, 
    2) nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Rybnie, 
    3) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi  
        opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem  
         specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami  
         psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 
         zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, 
    4) zmiany Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Rybnie, 
    5) określenia formy organizacyjno-prawnej zakładu budżetowego. 
9 .Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad. 
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Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z II sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 13 radnych , 
jednogłośnie 13 głosami „ za „   przyjęła protokół z II sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności 
międzysesyjnej Wójta Gminy (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Radni  nie zgłosili uwag  ani  pytań do złożonego przez Pana Wójta 
sprawozdania. 
 
 
Ad. pkt. 6. 
 
 Projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Rybno  na lata 2011-2018. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  zgodnie z ustawą   o finansach publicznych  
Rada Gminy  zobowiązana jest do określenia wieloletniej prognozy finansowej  
gminy oraz prognozy  kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011-2018. 
Wykaz zobowiązań realizowanych w latach 2011-2018 jest określona w 
załączniku do uchwały. Dodał, że projekt uchwały został wysłany do RIO,  
RIO w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały na sesji, 
Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił, że Komisje stałe Rady  Gminy  
pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Rybno  na lata 2011-2018. 
 W związku z brakiem uwag i pytań na sesji  z strony radnych 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno  
na lata 2011-2018. 
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład 15 radnych 
w obecności 13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za” podjęła uchwałę  
Nr III/12/10 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno  na 
lata 2011-2018 ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 7 
 
 
Uchwalenie budżetu Gminy Rybno na 2011 rok. 
 
Głos zabrał Pan Edmund Ligman  -  Wójt Gminy, powiedział, że przedłożony  
projekt budżetu gminy na 2011 rok   do Regionalnej Izby Obrachunkowej  został 
przez nią zaopiniowany pozytywnie. Projekt  budżetu na 2011 rok  zabezpiecza  
realizację zadań   stałych jakie realizuje gmina , oraz uwzględnia zaplanowane 
inwestycje na które mamy podpisane umowy i zabezpieczone  środki min. drogi 
w Żabinach, rozbudowa oczyszczalni, kanalizacji Żabiny-Koszelewy – Tuczki, 
hala sportowa w Rybnie i boisko w Żabinach. 
Wnioski zgłaszane i dyskutowane na posiedzeniach Komisji jeżeli będzie tylko to 
możliwe  będą mogły być w ciągu roku włączone do budżetu jeżeli w ciągu roku 
poprawi się sytuacja finansowa głównie w zakresie  przekazywania gminie 
subwencji .  Zwrócił  się do Rady Gminy  z prośbą o  uchwalenie  budżetu Gminy 
Rybno na 2011 rok  w wersji  przedłożonej  przez niego w projekcie .  

Następnie  Przewodniczący Rady Gminy  udzielił głosu Przewodniczącemu 
Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Pan Andrzej Kornacki  wyjaśnił, że 
Komisja dwukrotnie  odbyła posiedzenie na temat  zaopiniowania projektu 
budżetu Gminy na 2011 roku w tym jedno posiedzenie z udziałem 
Przewodniczących   stałych Komisji Rady. 
Komisja po szczegółowej analizie projektu budżetu na 2011 rok  przedłożonego 
przez Wójta Gminy i zapoznaniu się ze stanowiskiem stałych Komisji Rady 
(stanowiska Komisji stanowią załącznik do protokołu) , które pozytywnie w 
pełnych składach Komisji zaopiniowały projekt budżetu na 2011rok w wersji 
przedłożonej przez Pana Wójta, ze swej strony nie wniosła poprawek i wniosków 
do projektu budżetu na 2011 rok i wnosi o uchwalenie budżetu gminy  na 2011 
rok  w wersji przedłożonej w projekcie przez Pana Wójta Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat projektu budżetu 
Gminy Rybno na 2011 rok. 
 Będąc przy glosie zapytał, czy istnieje możliwość podjęcia tematu  urządzenia 
plaży nad jeziorem  w Rybnie od strony ul Sportowej, należałoby teren  dobrze 
zagospodarować, naprawić to co kiedyś zostało  na niekorzyść wykonane. 

Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał, czy coś się zmieniło w temacie 
budowy wiaduktu w Hartowcu, wiemy z prasy i różnych wypowiedzi, że 
obcinane są środki na drogi, może nie dojść  do budowy wiaduktu z braku 
środków. Jako gmina możemy w takim przypadku być stratni , przeciągnie się 
budowa, a świetlica będzie miała mniejszą wartość przy  wykupie , gdyż coraz 
bardziej niszczeje przy braku remontów. 
Pan Wójt odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że  na pewno rozpocznie 
procedurę  zagospodarowania plaży nad jeziorem w Rybnie, procedura uzgodnień 
trwa dość długo, ponadto jezioro jest dzierżawione przez wędkarzy .  
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Będzie to dość duży koszt i jeżeli pojawią się możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych , gdyż z własnych środków budżetowych tego nie jesteśmy w stanie 
wykonać. 
Trudno na dzień dzisiejszy mu coś więcej powiedzieć, zdaje sobie sprawę, że jest 
taka potrzeba, ale jest to uzależnione od środków zewnętrznych jeżeli będzie 
możliwość by je pozyskać na ten cel. 
Odnośnie budowy wiaduktu w Hartowcu  nie ma żadnych nowych informacji  
w sprawie 

W związku  z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący  Rady 
Gminy po wystąpieniu Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Gminy Rybno i dyskusji Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Radzie 
Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-690/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 15 grudnia 2010 roku w sprawie wydania 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno projekcie budżetu na 2011 rok.  

Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-691/10  Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 15 grudnia 2010 roku w sprawie wydania 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego  
w projekcie uchwały  budżetowej Gminy Rybno na 2011 rok. 

Stwierdził, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydała  
pozytywną opinię  o przedłożonym  przez Pana Wójta Gminy Rybno projekcie 
budżetu na 2011 rok oraz stwierdziła, że Gmina Rybno ma możliwość 
sfinansowania deficytu budżetu  w  wysokości przedstawionej w projekcie 
uchwały budżetowej na 2011 rok. 

W związku  z brakiem dalszych pytań ze strony radnych Przewodniczący  
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie  nad projektem uchwały  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2011 rok. 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład 15 radnych 
w obecności 13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za” podjęła uchwałę  
Nr III/13/10 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2011 rok 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
Pan Wójt Gminy  podziękował Radzie Gminy  za jednogłośne uchwalenie 
budżetu Gminy Rybno na rok 2011, powiedział, że jest to budżet  trudny 
musimy mieć własny wkład , aby ubiegać się  o środki, a Państwo obniża nam 
subwencje. Zapewnił , że dołoży wszelkich starań, aby pozyskać jak najwięcej 
dotacji  i zrealizować  zaplanowane inwestycje. 
  
 
 
 
Ad. pkt 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
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1. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2010 rok . 
 
 Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła  
proponowane przez Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno na 
2010 rok. Wyjaśniła, że  niektóre zmiany są niewielkie kwotowo w związku  
z tym, że jest to koniec roku i dokonywane są zmiany do wysokości ich 
wykonania w poszczególnych działach. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  zapytał dlaczego w dz. 900 zmniejsza się 
wydatki o kwotę 15.000.- zł, czy zmniejszyła się liczba lamp oświetlenia 
ulicznego czy placów. 
 Pani Zdzisława Skarbnik Gminy odpowiedziała , że trudno zaplanować 
środki na wydatki na początku roku, jeżeli nie będą wykorzystane można je 
przenieść pod koniec roku na inny paragraf., gdzie wydatki są większe aniżeli 
zaplanowano. 
 W związku z brakiem dalszych uwag i pytań do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy na 2010 rok Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Gminy Rybno na 2010 rok.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 13   radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr  III/14/10  w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 
2010 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził  10 minutową przerwę  do godziny 

1100. 
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych 

punktów porządku obrad w obecności 12 radnych, radny Pan Piotr Gurgielewicz 
z przyczyn osobistych został zwolniony z dalszych obrad Rady. 
 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie  nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy  
    Społecznej w Rybnie. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłą na sesję Rady Gminy  
Panią Dorotę Zielińską  -  Kierownika GOPS w Rybnie , dodał, że komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt przedłożonego Statutu GOPS  po czym udzielił 
jej głosu. 
 Pani Kierownik GOPS wyjaśniła, że Statut na którym bazuje GOPS został 
uchwalony w 2004 roku, doszły nowe zadania, niektóre przepisy już się 
zdezaktualizowały, ponadto w projekcie nowego Statutu przedłożonego Radzie 
Gminy do uchwalenia dokonano zapisów ustaw, które obowiązują GOPS w 
realizacji  zadań , a tym samym w przypadku zmiany w tychże ustawach  nie 
będzie wymagana zmiana Statutu. 
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Dodała, że  cele i zadania Ośrodka  zostały  określone w rozdziale II projektu 
Statutu, gdzie między innymi dokonano zapisu w uzgodnieniu z Radcą Prawnym , 
że do podstawowych zadań ośrodka należy prowadzenie spraw wynikających  
z  ustaw  i te ustawy zostały wymienione w § 7 ust.2. Taki zapis jest łatwiejszy  
i dla pracowników GOPS i dla osób korzystających z pomocy społecznej.   

 Radni na sesji nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu Statutu w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 
Pomocy Społecznej w Rybnie. 
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 12  radnych ,  jednogłośnie 12 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr III/15/10 w sprawie nadania Statutu Gminnemu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
    i odpłatności za usługi  opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  
    z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób z zaburzeniami  
    psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego  
    zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 
 
 Pani Kierownik GOPS  wyjaśniła, że projekt uchwały  określa warunki 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze,   wyłączone zostają specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi, gdyż  na terenie gminy nie ma placówki, która 
zapewniałaby opiekę nad takimi osobami jak również nie ma wyszkolonej kadry, 
która zapewniałaby opiekę takim osobom. W związku z tym, że nie ma takiej 
placówki ani takiej kadry te usługi dot. osób z zaburzeniami psychicznymi zostają 
wyłączone, a  możemy jako GOPS objąć usługami opiekuńczymi osoby starsze, 
niepełnosprawne , które nie mają zapewnionych usług ze strony najbliższych  w 
związku z różnymi sytuacjami , praca, znaczna odległość  zamieszkania  rodziny. 
 Dodała, że  w poprzedniej uchwale był zapis o zwolnieniu 50% odpłatności 
za usługi osobom niepełnosprawnym i kalekim, nie było sprecyzowane co należy 
rozumieć przez osobę kaleką. Zgodnie z ustawą może być to osoba 
niepełnosprawna lub długotrwale chora i z uwagi na niesprecyzowany zapis  jak 
osoba kaleka nie można było kogoś zwolnić za świadczona mu usługę, a to jest 
dla niektórych osób znaczny wydatek, dlatego w § 12  projektu uchwały 
wprowadzono zapis, że osoby wnoszące opłatę za usługi można zwolnić na ich 
wniosek lub na wniosek pracownika socjalnego z 50% kosztu usługi . Niektóre 
osoby bardzo dużo środków przeznaczają na leki i środki opatrunkowe, albo 
ponoszą inne koszty w związku z wypadkiem losowym. 
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Radny Pan Leszek Zakrzewski  zapytał na jakim etapie jest sprawa pomocy dla 
Pani Rucińskiej z Dębienia. 
 Pani Kierownik GOPS odpowiedziała, że Ustawa o ochronie danych 
osobowych i pomocy społecznej zabrania jej publicznie mówić o osobie,  która 
objęta jest pomocą czy opieką, dlatego zaprasza radnego do Ośrodka  i wtedy 
mogą na ten temat porozmawiać. 

Radni na sesji nie zgłosili więcej  uwag, ani pytań do projektu uchwały   
w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi  opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 
         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 12  radnych ,  jednogłośnie 12 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr III/16/10 w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania  i odpłatności za usługi  opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób  
z zaburzeniami  psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki  
    Komunalnej w Rybnie. 
 
 
 Pan Mirosław Karbowski Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zmiany Statutu 
GZGK wynikają u ustawy o finansach publicznych , od 1 stycznia 2011 roku  
zakład będzie funkcjonował  na zasadach dla samorządowych zakładów 
budżetowych. 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych na sesji Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie zmiany Statutu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 12  radnych ,  jednogłośnie 12 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr III/17/10 w sprawie zmiany Statutu Gminnego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Rybnie( uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
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5. Projekt uchwały  w sprawie określenia formy organizacyjno-prawnej 
    zakładu budżetowego. 
 
 
 
           W związku z brakiem pytań ze strony radnych na sesji Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął dyskusje i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie określenia formy organizacyjno-prawnej zakładu budżetowego. 
  
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 12  radnych ,  jednogłośnie 12 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr III/18/10 w sprawie określenia formy organizacyjno-
prawnej zakładu budżetowego ( uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
 
  
Ad. pkt. 8 
 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Radny Pan Leszek Zakrzewski  powiedział, że w związku z odbytym 
zebraniem w Dębieniu  mieszkańców interesuje kwestia sprzedaży budynku po 
byłej  szkole w Dębieniu i jaka kwota została przekazana dla OSP. 
Pani Irena Szczepańska – sołtys wsi Gronowo zapytała  co z jej wnioskiem 
zgłaszanym przez mieszkańców w sprawie remontu świetlicy i placu zabaw dla 
dzieci. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Granica zapytał czy we wsi 
Wery jest planowany plac zabaw dla dzieci , byłaby również potrzebna wiata dla 
dzieci , które oczekują na autobus szkolny, czy są możliwości  zrealizowania tych 
postulatów. 

Pan Wójt Gminy odpowiadając no powyższe wyjaśnił, że place zabaw dla 
dzieci, które nie zostały wykonane w 2010 roku z różnych przyczyn będą 
wykonane w 2011 roku, natomiast pojawił się projekt z LGD i prawdopodobnie 
będziemy mogli składać  wnioski na kolejne place zabaw  dla dzieci  
w miejscowościach, które nie mają placów zabaw.  
Odnośnie wiaty  możemy rozmawiać w 2011 roku, natomiast plac zabaw we wsi 
Wery dziś nie odpowie, zależeć to będzie od możliwości. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział ,że w poprzedniej kadencji był 
poruszany temat remontu drogi na odcinku około 200m od nowego asfaltu do 
Pana Petrykowskiego, nie chodzi o położenie asfaltu , ale o utwardzenie tej drogi. 
 Kolejne pytanie radnego dot. oszczędności,  wyjaśnił, że radny i sołtys wsi  
Hartowiec corocznie  robił oświetlenie świąteczne w  tym roku Pan Wójt Gminy 
nie wyraził zgody na oświetlenie dekoracji w związku  ze zwiększonymi  
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rachunkami za energię w I kwartale po okresie świątecznym, zapytał, czy 
oszczędza się na ościennych miejscowościach czy w całej gminie pod względem 
dekoracji świątecznych. 
Pani Teresa Świniarska – sołtys wsi Rumian  zapytała, czy będzie remontowana 
droga na cmentarz o co wnioskowała przy składaniu wniosków do budżetu. 
 Pan Wójt  Gminy odpowiedział, że trudno mu odpowiedzieć, kiedy te 
postulaty zostaną zrealizowane, w pierwszej kolejności będą realizowane te 
zadania na które są podpisane umowy. Nieduże odcinki dróg możemy  zrobić  
z własnych środków, jak wygospodarujemy wolne środki na ten temat będziemy 
rozmawiać. 
 Odnośnie pytania radnego Pana Leszka Zakrzewskiego  Pan Wójt Gminy 
wyjaśnił, że cena wywoławcza  nieruchomości  po byłej szkole w Dębieniu  
wyniosła 93 000.- zł , cena uzyskana w  przetargu wyniosła 94 000.- zł. Tak jak 
było zapisane w statutach  sołectw pieniądze, które są pozyskane ze sprzedaży 
nieruchomości  danej nieruchomości pozostają w tej miejscowości. 
Na rozbudowę świetlicy w Dębieniu wydatkowano 71 015,74 zł ( najniższa cena 
za rozbudowę  uzyskana w przetargu), na budowę placu zabaw dla dzieci 
14 030 zł, około 125 000 zł jako gmina dołożyliśmy do zakupu  samochodu  
strażackiego dla OSP w Dębieniu. Z zestawienia wynika , że jest to kwota 
210.045 zł , czyli miejscowość Dębień  otrzymała dużo więcej środków aniżeli 
pozyskała, ze  sprzedaży nieruchomości. 
 Sprawa podniesiona przez radnego Pana Kornackiego dot. oświetlenia 
świątecznego- okazało się ,że po podłączeniu oświetlenia świątecznego  w 
Hartowcu, przez dłuższy okres  (dochodził do 3 m-cy)  przychodziły dużo 
większe rachunki, aniżeli w  pozostałych miesiącach. Po sprawdzeniu okazało się, 
że nie było żadnej kontroli, nie zadbano o to by  skrzynka od prądu była 
zamknięta w czasie pobierania prądu na  oświetlenie dekoracji świątecznych. 
Dlatego nie wyraził zgody na podłączenie świateł świątecznych w tym roku, teraz 
skrzynka jest zamknięta i nikt nie pobiera energii, jeżeli ta sprawa się unormuje  
to do tematu w przyszłym roku można wrócić. 
Radny Pan Andrzej Kornacki powiedział, że  trzeba  to sprawdzić jak to 
przebiegało przez kilka lat, czy jest przebicie, czy ktoś się podłączał do skrzynki, 
radny  Pan Bogdan Kopański  dodał, że w Hartowcu jest samochód strażacki  i 
musi być odpowiednia temperatura utrzymana  w garażu , może to jest przyczyna 
większych rachunków, ale należałoby to sprawdzić. 
 Pani Agnieszka Wysocka – sołtys wsi Grądy zwróciła się do Pana Wójta   
z prośbą o ogrodzenie, pomoc w zagospodarowaniu działki gminnej we wsi. 
Pani Krystyna Rosik – sołtys wsi Szczupliny zapytała  do kogo należy zgłaszać 
potrzebę odśnieżana , czy do wykonawcy usług, czy Gminnego zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Rybnie. 
Pan Stanisław Sendobry – sołtys wsi Jeglia zapytał o sprawę asfaltowania drogi 
do Jeglii, na którą sołectwo zgłaszało wniosek. 
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 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że zgłoszenie o odśnieżanie należy zgłaszać do 
GZGK w Rybnie, kierowca przyjeżdża do sołtysa, który wpisuje godzinę 
rozpoczęcia i godz. zakończenia  odśnieżania, jak wykonujący  usługę nie ma 
potwierdzenia od sołtysa wykonanej usługi, to podmiot wykonujący usługę nie 
będzie miał za nią zapłacone. 
Odnośnie ogrodzenia działki  w Grądach, gdy wiosną zaistnieją odpowiednie 
warunki zobaczymy  w jakiej formie można to będzie zrobić. 
Droga dojazdowa do Jeglii jest  asfaltowa, na razie nie ma funduszy by inne drogi 
dojazdowe do poszczególnych wsi była asfaltowane , trwa obecnie 
modernizowanie linii kolejowej i należy zwracać uwagę by firma modernizująca 
kolej nie niszczyła naszych dróg,  mamy podpisane porozumienie z wykonawcą 
na użytkowanie drogi  gminnej  Hartowiec –Jeglia , jeżeli  wykonawca  
modernizacji linii  kolejowej zniszczy będzie ją naprawiał. Tak samo powinni 
egzekwować  naprawę dróg powiatowych czy wojewódzkich . 
 Pan Józef Szraga – sołtys wsi Kopaniarze powiedział, że wiata jest dla 
dzieci bardzo potrzebna jest problem, gdzie ją ustawić, gdyż tam, gdzie autobus 
zawraca właściciele działek nie bardzo chcą się zgodzić. 
 Pan Mieczysław Łużyński – sołtys wsi Naguszewo-Groszki powiedział, że  
2 lata temu był budowany wodociąg z Gralewa do Naguszewa-Groszek w ub. 
roku  na pewnym odcinku zamarzły rury była to poważna awaria, w tym roku 
była również awaria, ale jej usunięcie trwało krócej straż dowoziła wodę dla 
zwierząt, a co z ludźmi. 
 Pan Wójt odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że  temat wiaty dla dzieci 
dojeżdżających do szkół porusza radny, sołtys, natomiast brak zrozumienia ze 
strony mieszkańców tej  wsi , nieraz ze strony samych rodziców,  będą zebrania 
wyborcze sołtysów i na ten temat będziemy rozmawiać. 
Odnośnie zamarzania linii wodociągowej z Gralewa do Naguszewa-Groszek linia 
przebiegała przez trudny teren, grunt pracuje i mimo ,że rury były atestowane  
przemieszczają się i pękają. W ubiegłym roku  nie można było zlokalizować 
miejsca, w tym roku  udało się to szybciej. Na tym trudnym odcinku będziemy 
starali się przełożyć rury o innej strukturze. 
Więcej uwag i pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 

Z okazji zbliżającego się nowego roku Pan Wójt Gminy   złożył serdeczne 
życzenia noworoczne radnym  i sołtysom ,a za ich pośrednictwem ich rodzinom  
i wszystkim mieszkańcom gminy. 
   Przewodniczący Rady Gminy również złożył wszystkim uczestnikom sesji 
i ich rodzinom życzenia noworoczne i  na ręce  Pana Wójta  również 
pracownikom Urzędu Gminy . 
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Ad. pkt. 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  III sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 
 
 
 
 


